
PROTOKÓŁ NR XXXII/2013 
z przebiegu XXXII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 28 listopada 2013 r. 
 

 
XXXII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali posiedzeń Starostwa 

Powiatowego w Zielonej Górze. 
W obradach sesji uczestniczyło 17 radnych (nieobecni: Stanisław 

Okopień, Leszek Klim, Ireneusz Misiura i Jarosław Sanecki). Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr XXXII/2013 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 
Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1105 otworzył XXXII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 17 radnych, co stanowiło 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz wszystkie materiały wraz z projektami uchwał. Zarząd przedłożył również 
autopoprawki do zmian w budżecie na 2013 rok i do WPF. Porządek obrad w 
poniższym brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie. 
 
1. Otwarcie XXXII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przejęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołów nr XXXI/2013. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia w miejsce radnego, którego mandat 

wygasł kandydata z tej samej listy wyborczej; (druk 265). 
5. Ślubowanie radnej. 
6. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2012/2013. 
9. Informacja o planowanym przebiegu zimowego utrzymania dróg 

powiatowych w sezonie 2013 / 2014 
10. Wnioski i interpelacje radnych. 
 

 



11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk 275); 
2) zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok (druk 276); 
3) ustalenia składu osobowego stałych Komisji Rady Powiatu 

Zielonogórskiego; (druk 266); 
4) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Świdnica; (druk 277);  
5) ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie na parkingach 

strzeżonych pojazdów usuniętych z dróg oraz wysokość kosztów w 
przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu; 
(druk 267); 

6) zmiany statutu Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie; (druk 268); 
7) wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Sulechowie za rok 2013; (druk 269); 

8) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu; (druk 270); 
9) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Powiatu 

Zielonogórskiego 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami 
Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na rok 2014”, (druk 
274); 

10) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Zielonogórski oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków, (druk 278); 

11) przekazania Gminie Trzebiechów zadania w zakresie ”Zarządzanie 
przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 
powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Trzebiechów”, 
(druk 279); 

12) ustalenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 
Powiatu Zielonogórskiego, (druk 280); 

13) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 
lata 2008-2015”; (druk 281). 

12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie XXXII Sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją. 

Protokół XXXI/2013 zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad 4. 

 



Przewodniczący Rady przedstawił Danutę Pyrtko, która obejmie mandat 
radnego Powiatu Zielonogórskiego. 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXII/278/2013 w sprawie wstąpienia w 
miejsce radnego, którego mandat wygasł kandydata z tej samej listy wyborczej 
(załącznik nr 3). 
 
Ad 5. 
 Przewodniczący Rady poprosił Danutę Pyrtko o powtarzania słów roty. 
Poinformował o możliwości zakończenia ślubowania formułą „Tak mi dopomóż 
Bóg”. 

Danuta Pyrtko złożyła ślubowanie, dodając słowa: „Tak mi dopomóż 
Bóg”. 

Radni pogratulowali nowej radnej, życząc owocnej pracy. 
 

Ad 6. 
Starosta informację o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym, tj. 

od 20 września do 24 października br. przesłał radnym wraz materiałami na 
XXXI sesję (załącznik nr 3), ustnie przedstawił informację uzupełniającą: 
§ wziął udział w konferencji pn.” XV-Lecie Województwa Lubuskiego” 

z okazji powstania Województwa Lubuskiego, 
§ uczestniczył w naradzie poświęconej ochronie lasów przed szkodnictwem 

oraz podsumowanie działań podejmowanych w ramach sezonu 
pożarowego w 2013r. na terenie Powiatu Zielonogórskiego, 

§ wziął udział w XVII Konwencie Starostów i Wicestarostów Lubuskich . 
§ Wicestarosta wziął udział w gali z okazji zakończenia VI edycji Rankingu 

Gmin województwa lubuskiego, która odbyła się w urzędzie 
marszałkowskim, 

§ uczestniczył w międzynarodowej konferencji podsumowującej stan 
realizacji projektu „Model Praktyk Zawodowych w ZSP w Sulechowie 
opracowany w oparciu o doświadczenia partnera z Hiszpanii, 

§ Wicestarosta wziął udział w otwarciu wystawy Anette Lehmann- 
Westphal w Gminnym Ośrodku Kultury w Siedlcu, 

§ Członkowie zarządu uczestniczyli w wystawie poplenerowej uczestników 
pleneru „ Kolory Europy”, która miała miejsce w Zamku Książęcym w 
Sulechowie, 

§ Wicestarosta wziął udział w uroczystości z okazji 55- lecia honorowego 
krwiodawstwa oraz z okazji Dni Honorowego Krwiodawstwa Polskiego 
Czerwonego Krzyża.  
Henryka Jagoda to poruszane sprawy na Konwencie Starostów, który 

odbył się w Modrzycy. 
Starosta poinformował, iż duży nacisk położono na sprawy oświatowe, 

dlatego też w spotkaniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych. Omawiano program szkolnictwa zawodowego, który funkcjonuje 

 



w województwie dolnośląskim. Gościem konwentu była Marszałek 
Województwa Lubuskiego oraz Stanisław Łobacz, Dyrektor Lubuskiego 
Oddziału Wojewódzkiego NFZ. 

Edwin Łazicki poprosił o „trzymanie reki na pulsie:, by nie pominięto 
powiatu zielonogórskiego w udziale w realizowanym programie o szkolnictwie 
zawodowym. 

Ireneusz Plechan oznajmił, iż Irena Podsiadły i Jerzy Rozynek są 
koordynatorami wszelkich działań na rzecz realizacji programu. 

 
Ad 7.  

Przewodniczący rady przedstawił działania w okresie międzysesyjnym: 
w okresie od 24 października  do 27 listopada pełnił dyżury w biurze rady 
powiatu. Brał udział w uroczystościach powiatowych i święcie Narodowego 
Dnia Niepodległości. Spotykał się również z samorządowcami z naszego 
powiatu. Był z wizytami w powiatowych placówkach oświatowych.  

Przewodniczący wziął udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu. Na posiedzeniu zastanawiano się zatrzymaniem „odpływu” uczniów ze 
szkół powiatowych do szkół zielonogórskich. Radni proponowali opracowanie 
strategii i powołania zespołu do prac na powyższym tematem. Ponadto w 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie odbyła się konferencja 
podsumowująca I etap współpracy ze szkołą w Hiszpanii. 

Do biura Rady wpłynęło pismo mieszkańców Kolesina z prośbą o 
wstawienie się w sprawie wykonania ścieżki rowerowej. Udzielono odpowiedzi, 
iż Rada Powiatu nie posiada kompetencji, by w jakikolwiek sposób mogła 
wpływać na inny niezależny samorząd. 

Bogdan Klim zapytał o pozyskiwanie środków UE przez szkoły. 
Edwin Łazicki poinformował, że ZSP środki zewnętrzne pozyskuje od 

1992 r. 
Starosta oznajmił, iż jest przygotowywana multimedialna prezentacja 

o pozyskaniu i wykorzystaniu środków przez Powiat Zielonogórski. 
 Janina Kałuża poprosiła o uwzględnienie wszystkich przygotowanych 
wniosków, również tych, które zostały odrzucone. 
Edwin Łazicki oznajmił, iż ZSP w Sulechowie pozyskał ok. 4,2 mln na internat 
i mechatronikę. 

Irena Podsiadły dodała, że ZSP to jedyna szkoła w województwie 
lubuskim, która skorzystała z programu UE 9.1. szkolenie zawodowe. 

Ewa Łysień zaproponowała, by nagradzać, premiować dyrektor szkół, 
którzy pozyskują środki zewnętrzne, stworzyć fundusz nagród, dodatek 
motywacyjny. 

Edwin Łazicki przypomniał, iż dodatek motywacyjny wynosi od %-20%. 
Irena Podsiadły poinformowała, że dyrektorzy placówek, którzy 

występują o środki zewnętrzne zawsze mają wsparcie pracowników Starostwa. 

 



Sławomir Baranowski poparł stanowisko Ewy Łysień o zwiększenie 
dodatku dla dyrektora na czas realizacji projektu do 50%. 

Edwin Łazicki stwierdził, iż to samorząd z własnych środków musiałby 
pokryć. 

 
Ad 8.  
 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 
2012/2013 została przyjęta jednogłośnie, bez uwag (załącznik nr 4). 
 
Ad 9. 
 Radni nie zgłosili pytań i jednogłośnie przyjęli Informację o planowanym 
przebiegu zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2013 / 2014 
(załącznik nr 5). 

 
Ad 10. 
 Lech Kurowski podziękował za szybką interwencję w GDDKiA w 
sprawie lewoskrętu. Poruszył sprawę mostów na rzece Odrze w Cigacicach i w 
ciągu drogi S3.  

  
Ad 11. 

Wszystkie projekty zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach 
Komisji i zostały pozytywnie zaopiniowane: 

1) Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały. 
Rada jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXII/279/2013 
w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, 
(załącznik nr 6). 

2) Skarbnik omówiła autopoprawki do projektu uchwały. 
Edwin Łazicki zapytał dlaczego nie ma zapisu o termomodernizacji. 
Skarbnik wyjaśniła, iż zadanie przeniesiono na 2014 rok. 
Starosta dodał, że z prognoz wynika, projekt nie jest zagrożony. 
Radni jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXXII/280/2013 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok (załącznik nr 7). 

3) Rada 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXII/281/2013 w sprawie 
ustalenia składu osobowego stałych Komisji Rady Powiatu 
Zielonogórskiego (załącznik nr 8). 

4) Radni jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXXII/282/2013 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Świdnica, (załącznik nr 9). 

5) Rada jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXII/283/2013 
w sprawie ustalenia opłat za usuwanie i przechowywanie na parkingach strzeżonych 
pojazdów usuniętych z dróg oraz wysokość kosztów w przypadku odstąpienia od 
wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu; (załącznik nr 10). 

 



6) Radni 17 głosami „ZA”” podjęli Uchwałę XXXII/284/2013 w sprawie 
zmiany statutu Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie, (załącznik nr 11). 

 
7) Rada jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXII/285/2013 

w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zak ładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie 
za rok 2013, (załącznik nr 12). 

8) Radni jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXXII/286/2013 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu , (załącznik nr 
13). 

9) Rada jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXII/287/2013 
w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Wspó łpracy Powiatu Zielonogórskiego 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność 
Pożytku Publicznego na rok 2014”,, (załącznik nr 14). 

10) Radni jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXXII/288/2013 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Zielonogórski oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków, (załącznik nr 15). 

11) Rada jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXII/289/2013 
w sprawie przekazania Gminie Trzebiechów zadania w zakresie ”Zarządzanie 
przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w 
granicach administracyjnych Gminy Trzebiechów”, (załącznik nr 16). 

12) Radni jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXXII/290/2013 
w sprawie ustalenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszka ńcami 
Powiatu Zielonogórskiego, (załącznik nr 17). 

13) Rada jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXII/289/2013 
w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 
2008-2015””, (załącznik nr 18). 

 
Ad 12. 

Starosta zakomunikował, iż sprawa lewoskrętu jest w toku, o mostach, 
ich naprawie już odbywały się spotkania, w ciągu drogi S# powstanie nowy 
most, a następnie rozebrany zostanie obecny, gdyż standardy unijne wymagają 
rozbiórki tych, które nie spełniają wymogów technicznych. Nasz most w 
Cigacicach niestety pozostanie bez zmian. Drogę Sulechów – Zawada zgłoszono 
do wykazu dróg regionalnych, by móc ubiegać się o środki. 

 

 



Ad 13. 
Ewa Łysień poprosiła o umieszczenie za zewnętrznych ścianach 

budynków Starostwa Godzin ich urzędowania. 
 
Ad l4. 
 Sławomir Baranowski zaproponował, by radni złożyli się po 200 zł i 
ufundowali świąteczne paczki dla rodzin ubogich. 
Radni wyrazili zgodę. Postanowiono ufundować 10 paczek, dla jednej rodziny z 
każdej gminy z terenu powiatu. 
Ogłosił, że następne obrady rady powiatu odbędą się 20 grudnia o godz. 1000 w 
Sulechowie 

Po wyczerpaniu porządku obrad o 1345  Przewodniczący Rady zamknął 
XXXII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 

 
 
 

 
Protokołowała            Przewodniczący Rady 

          Powiatu Zielonogórskiego 
Jolanta Drygas    

                             Edwin Łazicki 
 

 


